
Protok61 N r 3/2007 

z posiedzenia Komisji O§wiaty i Kultury 


w dniu 3 kwietnia 2007 r. 


Posiedzenie rozpocz~to 0 godz. 16.30 
Porzc:tdek obrad oraz lista obecnosci czlonkow Komisji stanowi zahtcznik do 

protokoru. 

Przewodnicz<\-.ca Komisji Pani Maria Bukowska powitala zebranych i 

przedstawila projekt porz<\-.dku posiedzenia. 

W zwi<\-.zku z propozycj<\-. radnego Pawlowski ego do porz<\-.dku obrad 

wprowadzono pkt. 2a - uwagi do analizy sprawozdania z wykonania budzetu 

Gminy Toszek za rok 2006. 

Czlonkowie Komisji nie wniesli uwag do rozszerzonego porz<\-.dku posiedzenia. 


Ad.1 
Czlonkowie Komisji zapoznali sie z przygotowanym materialem dotycz<\-.cym : 
11 Porownania wykonania wydatkow za 2006 r. do subwencji poszczegolnych 

placowek 
21 Rozliczenia subwencji za 2006 r. na poszczegolne placowki 
W podsumowaniu omawiania Komisja zwrocila si~ 0 przygotowanie 
nast~puj<\-.cych informacji : 
11 czy w wykonaniu wydatkow uj~to koszty dowozenia dzieci do szkol oraz 

koszty funkcjonowania swietlic szkolnych ? 
21 rozpisanie trasy poszczegolnych autobusow szkolnych oraz podanie liczby 

dzieci dojezdzaj<\-.cych poszczegolnymi autobusami 
Ponadto Komisja stwierdzila , iz czuje si~ zaniepokojona brakiem opiekuna 
w autobusach dowoZ<\-.cych dzieci do szkol. 
Na posiedzenie Komisji zostala zaproszona Dyrektor Szkoly Podstawowej w 
Toszku. 
Pani Rittau przedstawila informacj~ 1zal. do protokoru 1dotycz<\-.c<\-. 
funkcjonowania tejze placowki. 
W trakcie omawiania w/w materialu Pani Dyrektor odpowiadala na pytania 
czlonkow Komisji : 
o czy ktorys z nauczycieli przejdzie w tym roku na emerytur~ ? 
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Dyrektor SP w Toszku wyjasnila, ze do tej pory nikt z nauczycieli nie zglaszal 
odejscia na emerytur~ ,moze bye taka sytuacja, ze z przejscia na emerytur~ 
skorzysta intendentka. 
o ile szkola posiada sallekcyjnych ? 
P . Rittau : w szkole jest 13 sallekcyjnych + 2 sale na grupy , 1 sala zast~puj~ca 
sal~ gimnastyczn~, sala gimnastyczna , swietlica oraz biblioteka z czytelni~ 
o podae koszt utrzymania opiekuna dowoz~cego dzieci do szkoly specjalnej w 

Pyskowicach 
Dyrektor SP w Toszku poinformowala, ze w/w opiekunjest zatrudniony na 5/8 
etatu - wynagrodzenie z pochodnymi i premi~ to kwota 906,52 zl brutto 
o jaka jest powierzchnia szkoly? 
Pani Rittau : powierzchnia zabudowy wynosi 1773 m2 , a powierzchnia 
pomieszczeii 3132,6 m2 
o czym zajmuj~ si~ nauczyciele pracuj~cy w swietlicy w godz. od 8.10 do 

obiadu? 
Pani Dyrektor poinformowala, ze niektore dzieci z Toszka przychodz~ do 
szkoly na godz. 8.00 i korzystaj~ z swietlicy do godz. 1 0.30.Ponadto w tym 
czasie z swietlicy korzystaj~ dzieci , ktore nie ucz~szczaj~ na lekcje religii , b~dz 
nie korzystaj~z naukij~zykow.Po 4lekcji do 13.30 swietlic~ obsluguje 2 
nauczycieli. 
[] jak wygl~da sprawa sprz~tu do gimnastyki korekcyjnej ? 
Nauczyciele prowadz~cy zaj~cia z gimnastyki korekcyjnej nie zglaszali 
koniecznosci zakupu dodatkowego sprz~tu .Z zaj~e korekcyjnych korzysta 28 
dzieci .Na zaj~cia przyjmowane s~wszystkie dzieci , ktore posiadaj~ 
skierowanie wydane przez lekarza. 
[] kto odpowiada za czystose na przystanku autobusowym przy SP ? 
W zwi~zku z tym ,ze Dyrektor SP w Toszku nie udzielilajednoznacznej 
odpowiedzi Komisja zaproponowala, aby zwrocie si~ do Przedsi~biorstwa 
Komunikacji Samochodowej 0 uporz~dkowanie przystankow , a w 
szczegolnosci przystanku PKS przy Szkole Podstawowej w Toszku. 
Pan Duda zaproponowal , aby w ramach akcji "sprz~tanie swiata" 
uporz~dkowae smietnisko przy ul. W ~skiej i przedluzenia tej ulicy w stron~ 
Pisarzowic. 
Pani Maria Bukowska poinformowala , ze w Gimnazjum we wspolpracy ze 
Starostwem i Nadlesnictwem w dniu 28.04.br odb~dzie si~ uroczyste otwarcie 
scieZki dydaktycznej na Fazaiicu. 
Pan Slawomir Zarzecki zwrocil si~ do Dyrektora SP w Toszku z pytaniem : jak~ 
Pani chce sal~ gimnastyczn~ ? 
Pani Rittau wyjasnila , ze byl zrobiony projekt na sal~ murowan~, lecz nie 
spelnial on warunkow ubiegania si~ 0 srodki pomocowe , gdyz sala byla 
niewymiarowa . Na zrobienie nowego projektu Gmina nie moze sobie pozwolie. 
Na dzieii dzisiejszy Pani Dyrektor opowiedziala si~ za sal~ typu namiotowego. 

http:28.04.br
http:naukij~zykow.Po
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Pan Morciniec stwierdzil , ze w pierwszej wersji podano koszt utrzymania w/w 
sali w wysokosci 4.000 zl ,potem , ze 8.000 zl , informacje z Wisly gdzie jest 
tego typu sala mowiCi 0 kwocie 20.000 zl . 
Pani Rittau stwierdzila, ze kwota 20.000 zl jest przesadzona i zobowiCizala si~ 
kontaktu z Dyrektorem w Wisle i przekazania szczegolowej informacj i. 
PrzewodniczCica Komisji zwrocila si~ 0 informacj~ : na ile budzet na rok 2007 
zaspokaja potrzeby placowki - co jeszcze koniecznie nalezaloby w nim ujCie ? 
Pani Rittau wyjasnila , ze wydatki placowki sCi dopasowywane do mozliwosci 
budzetowych. lednakZe po wybudowaniu sali gimnastycznej zajdzie 
koniecznose zwi~kszenia srodkow na opal , wyposazenie szatni , 
wkomponowanie widowni , wykonanie ogrodzenia.Pani Dyrektor podkreslila 
takZe potrze b~ podlCiczenia instalacj i gazowej do kuchni. 
Po wyczerpaniu dyskusji PrzewodniczCica Komisji podzi~kowala Pani Rittau za 
udzielenie wyjasnien. 
Po przerwie , ktora nast~ila w obradach Komisji - czlonkowie zapoznali si~ z 
wynikami sprawdzianu w klasach szostych oraz wynikami egzaminu 
gimnazjalnego. 
Pani Bukowska podkreslila, ze material odzwierciedla tylko te wyniki , ktore 
mogCi bye ujawnione.Dokladna analiza wynikow to proces dlugotrwaly .Szkoly 
majCi obowiCizek prowadzenia w tej sprawie kontroli i dopiero jej wyniki 
wskazujCi, ktora z dziedzin nauczania musi bye podniesiona. 
Pan Morciniec poinformowal , ze wyniki nauczania publikowane sCi w internecie 
W naszym Powiecie dwa ostatnie miejsca zajmujCi Pniow i Kotulin - co jest tego 
powodem. 
Na wyniki majCi wplyw rozne rzeczy , ale przede wszystkim uzdolnienia dzieci. 
ObowiCiZkiem nauczyciela jest wyrownanie szans dla wszystkich dzieci. 
W trakcie dyskusji nad materialem dotyczCicym ilosci dzieci w poszczegolnych 
placowkach oswiatowych w latach 2006 - 2014 - czlonkowie Komisji 
stwierdzili istotny spadek szczegolnie w placowkach w Paczynie i w Pniowie. 
Pan Pawlowski poinformowal , ze na dzien dzisiej szy temat ten naleZy 
szczegolowo przeanalizowae - okreslie elementy za i przeciw .Ponadto Pan 
Pawlowski stwierdzil , ze nalezy wstrzymae si~ z decyzjCi zamkni~cia 
jakiejkolwiek placowki oswiatowej , gdyz w wielu przypadkach szkola to takZe 
osrodek Zycia kulturalnego. 
Pan Zarzecki poinformowal , ze Gmina Rudziniec przymierza si~ do zamkni~cia 
szkoly w Bycinie , bye moze SP w Paczynie uda si~ przechwycie te dzieci. 
Pan Morciniec podkreslil , ze koszty utrzymania dziecka wzrosnCi po 
wybudowaniu sal gimnastycznych . 
Pani Bukowska zaproponowala utworzenie klas lCiczonych , ktore obnizCi koszty 
utrzymania . 
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Na kolejnym posiedzeniu Komisji naleZy przedstawi6 w/w propozycj~ 
Dyrektorom placowek oswiatowych , aby przymierzyli j~ do planow 
finansowych i wtedy b~dzie mozna okresli6 oszcz~dnosci. 
Pan Pawlowski zaproponowal szukanie oszcz~dnosci nie tylko w malych 
placowkach , ale rowniez w SP w Toszku oraz Gimnazjum. 

Ad.2a 
Pan Pawlowski poinformowal , ze jego uwagi do sprawozdania z wykonania 
budzetu dotycz~dzialalnosci MGOK w Toszku. 
Radny zaproponowal spotkanie z Dyrektorem MOGOK w celu wyjasnienia 
planu finansowego , gdyz mieszkancy s~ niezadowoleni z dzialalnosci 
kulturalnej , szczegolnie na solectwach na ktore przeznaczane s~minimalne 
srodki. 
Przewodnic~ca Komisji zapewnila , ze takie spotkanie na pewno si~ odb~dzie. 
Ponadto Pan Pawlowski zaproponowal zmian~ uchwaly 0 wysokosci diet dla 
soltysow . Zdaniem radnego - radni , ktorzy jednoczesnie pelni~ funkcj~ soltysa 
nie powinni mie6 obnizanej diety, a powinni dostawa6 diet~ radnego oraz diet~ 
soltysa. 

Ad.2 
W ramach wolnych wnioskow radni podj~li dyskusj~ na temat budowy szatni 
dla KS Zamkowiec , a w szczegolnosci uruchomienia kwoty 50.000 zl. 
Przewodnicz~ca Komisji poinformowala, ze kwota 50.000 zl to nie tylko koszty 
wyposa:zenia , ale rowniez srodki konieczne do zakonczenia inwestycji. 
Radny Zarzecki zaproponowal rozwazenie mozliwosci podniesienia oplat za 
korzystanie dziecka z Przedszkola. 

Po wyczerpaniu porz~dku obrad Przewodnicz~ca Komisji podzi~kowala 
zebranym za udzial i zakonczyla posiedzenie 0 godz. 19.30 

proto~wala Przewodnic~ca Komisji 

Maria Bukows~aDoria1>~ha 
il\~~~ 


